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Vánoce 2014
Rok uběhl jako voda a jsou tu 

opět Vánoce. Všichni někde v po-
vědomí máme uloženo, že se jed-
ná o nejkrásnější svátky v roce. 
Nevím, jak to máte vy, ale ke 
mně ta letošní vánoční atmosféra 
doléhala tak nějak hodně pozvol-
na. A to i přesto, že se zejména 
v supermarketech snažili všemi 
možnými prostředky už od září. 

Přemýšlím, čím ta moje (a mož-
ná i vaše) vlažnost byla způsobe-
na. Není vyloučeno, že to ovliv-
nila příroda. V době, kdy píšu 
tyto řádky, se na zahrádkách a 
polích stále pracuje a zelená, sem 
tam ještě něco dokonce i kvete. 
Sníh jsme doposud pořádně nevi-
děli, a jestli o Vánocích bude, to 
je zatím ve hvězdách.

Vánoce mají být svátky klidu, 
přesto to na naší politické scéně 
vře, doslova nás nadzvedávají 
muniční sklady a češtinu nám 
obohacují nejen anglická slovíč-
ka, ale také sám pan prezident. 
A přímo varující je fakt, že letos 
uběhlo právě sto let od vypuknutí 
1. světové války, která přinesla 
mnoho utrpení a lidé tehdy dou-
fali, že byla poslední. Uběhlo jen 
pár desítek let a přišla 2. světová.  
Co nyní? Bojuje se nejen nedale-
ko hranic Evropy, ale dokonce i 
hranic naší vlasti!

Píše se o tom, že při nedosta-
tečném slunečním záření člověku 
ubývá energie. A rozhodně nám 
ji nedodávají televizní reklamy 
plné hlásání, že nás bolí to či ono, 
škrábe nás v krku, řídnou nám 
vlasy a zuby, ubývá erekce, pro-
hání nás časté močení, a tudíž po-
třebujeme lék. A co víc, dokonce 
ho máme o Vánocích i darovat. 
No, to raději ponechávám na 
každém z nás, jakou má o dárku 
představu.  

Ani letos čas vánoční neodradil 
šmejdy, aby bezostyšně okrádali 
staré lidi, ba právě naopak. Jejich 
hyenismus přibyl na síle. Nesty-
děli se, a asi ani nadále nestydí, 
kapesní zloději, kterých jsou v 
této době plné obchody.  

Je toho zkrátka dost, co bych 
mohla jmenovat a co k té letošní 
vánoční atmosféře příliš nepři-
spělo.  Ale Vánoce jsou neodvrat-
ně tu, a tak si je nenechme kazit. 
Dělejme všechno proto, aby byly 
opravdu nejkrásnějšími svátky 
a važme si každé chvilky, kdy 
může být celá rodina pohromadě. 
V mnohých rodinách je to jedi-
ná příležitost v roce a mnohdy, 
bohužel, také poslední. Dělejme 
si radost navzájem a také neza-
pomínejme na ty, kteří potřebu-
jí pomoc. Vždyť už naši dávní 
předkové prostírali o Štědrém 
večeru talíř navíc pro náhodného 
poutníka. Protože právě o Váno-
cích  neměl být nikdo opuštěný a 
hladový. Nenechme se proto za-
hanbit, jsme přece lidé 21. století!

S tímto si vám dovoluji popřát 
krásné a klidné Vánoce, plné 
lásky a pohody, veselého a bez-
pečného Silvestra a vykročení 
zdravou a hlavně správnou nohou 
do nového roku 2015. To vám 
přeji nejen za sebe, ale za celou 
redakční radu Zručských novin.

Jiřina  Janatová

Kultura - společnost:
Figurální kresba – každý čtvrtek 
od 18-20h (mimo školní prázd-
niny), portrét a figura podle 
živého modelu. 50 Kč za sezení. 
Spolkový dům

05. – 30.01.2015 ... Výstava - 
Pavel Michalica (Spolkový dům,  
dle provozní doby v knihovně, 
nebo po dohodě na tel. č. 730 
514 040)

07.01.2015 ... Ukázka olejomalby 
(Pavel Michalica, Spolkový dům 
17.00, vstupné zdarma)

10.01.2015 ... Tříkrálový koncert 
(Žesťové dechové seskupení 
TUBICENES CAELIS, 16.00,  
kostel Povýšení svatého Kříže)

13.01.2015 ... BesedaPatrika 
Kotrby (Ze srdce Evropy do San-
tiaga de Compostela aneb pěšky 
z České republiky až k oceánu 
na západ Španělska, 18.00, zase-
dací místnost Spolkového domu, 
vstupné 20 Kč)

14.01.2015 ... Filmová kavár-
nička (17.30 - otevřena filmová 
kavárnička v zasedacím sále 
SD, 18.30 - promítání předfilmu  
„Vteřiny roku 1965 ve Zruči  nad 
Sázavou a celovečerní film reži-
séra Martina Hollého ml. Výběr 
bude ze tří filmů: Sůl nad zlato, 
Noční jezdci a Signum Laudis. 
Vstupné: 50 Kč.)

16.01.2015, 21.01.2015 ... Akade-
mie třetího věku – A3 (Cyklus 
7 seminářů „Nastartuj svou 
paměť“ od října 2014 do ledna 
2015, cena 750 Kč, Informace 
E. Strnadová 605 408 887, M. 
Černá 730 514 040)

25.01.2015 ... Kurz olejomalby 
(Pavel Michalica, Spolkový 
dům, 9.00-16.00)

28.02.2015 ... VIII. Reprezentač-
ní ples města (Město Zruč n/S 
– OKŠS Vás srdečně zve od 20 
hod. na hotel Baťov. Vstupné 250 
Kč na sezení, 200 Kč za stání. 
Na „velkém sále“ hraje kapela 
OH BAND. Čeká Vás bohatá 
tombola. Lístky možno zakoupit 
od 02.02.2015 v infocentru Zruč 
n. S.)

do 30.06.2015 ... Rybářský 
kroužek – nábor děti (Každý 
pátek od 17.00-18.00, informace 
Vítek Pažout, tel: 606 699 943, 
vitpazout@seznam.cz, Spolkový 
dům)

Přejeme našim čtenářům  
krásné a pohodové vánoční svátky, 

přežití silvestrovských oslav bez úhony 
a úspěšné vykročení do nového roku.

redakční rada ZN

Rozhovor s novým zastupitelem  
Ing. Leošem Fialou

Do zastupitelstva města bylo zvoleno šest nových zastupitelů, se který-
mi bychom vás rádi postupně seznámili a přiblížili vám tak jejich názory 
a představy o dalším osudu našeho městečka. Kdybychom měli začít 
podle velikosti, lépe řečeno – výšky, rozhodně bychom museli začít u 
Ing. Leoše Fialy. Pojďme se ho tedy zeptat, jak to vidí on…

Jelikož naše příjmení se shodují a nejsme příbuzní, mohl byste nám 
povědět, z jaké větve rodu Fialů pocházíte vy? Odkud pochází vaši ro-
diče či prarodiče? Jak se dostali do Zruče? A co vy, jste rodilý Zručák?

Děkuji za zajímavý „velikostní“ úvod, doufám, že jste tím nijak nenarážela 
na mojí hmotnost.☺  Přímo rodilý Zručák nejsem a mrzí mě to. Sanitka 
řízená panem Švecem s paní doktorkou Zmeškalovou se mnou a maminkou 
dojela až do Kutné Hory. Prarodiče Krutilovi přišli do Zruče jako Baťovci 
v roce 1941 z Pardubic a prarodiče Fialovi (děda byl sklenář) přišli z Miku-
lova v roce 1947. S rodiči jsem se ve čtyřech letech přestěhoval do Nového 
Města na Moravě a do Zruče se vrátil po vysoké škole v roce 1986. Víkendy 
a prázdniny ve Zruči, to jsou moje nejhezčí vzpomínky na dětství.

Pár let vás ve Zruči moc vidět nebylo, prozradíte nám, čím jste se za-
býval a kde jste působil? A jak je to teď?

Nevím, co je u Vás pár let a co znamená „nebylo moc vidět“. Do podzimu 
1992 jsem pracoval v Sázavanu, od roku 1994 jsem zaměstnán na Českém 
tenisovém svazu. Za Jiskru Zruč jsem hrál tenis, založil oddíl basketbalu, 
mnou založené SKC Tennisline hraje nyní třetí ligu stolního tenisu. Bydlím 
ve Zruči, u tenisu, a Vy říkáte „nebylo vidět“. Pravda, volejbal zatím nehraji. 
:-)

Uběhlo 25 let od Sametové revoluce a z historických dokumentů a fo-
tografií vyplývá, že jste byl jeden z hlavních aktivistů ve Zruči. Mohl 
byste na tu dobu zavzpomínat?

Nevím jaké historické dokumenty a zejména fotografie máte na mysli, ale 
já se za žádného hlavního aktivistu ve Zruči nepovažuji a ani jsem jím ne-
byl. Se změnou režimu samozřejmě souhlasím, se zánikem obuvnické výro-
by ve Zruči samozřejmě ne.

Od té doby uběhlo čtvrtstoletí, vraťme se do současnosti, co bylo hlav-
ním podnětem pro váš vstup do komunální politiky?

Já jsem do žádné politiky nevstoupil. Politikem se necítím, nejsem a ani 
jím nechci být. Kandidoval jsem za sdružení nezávislých kandidátů Za Zruč 
veselejší, důvody jsem již jednou popsal v předvolebním rozhovoru, který 
vyšel ve vašich novinách.

Jak jste při vaší premiérové účasti ve volbách spokojeni s volebním 
výsledkem – tj. se dvěma křesly v zastupitelstvu?

V posledních komunálních volbách mě zklamala především nízká volební 
účast ve Zruči. Ale ani s naším výsledkem nejsem stoprocentně spokojený. 
Očekával jsem o trochu lepší výsledek. Ale na druhou stranu jsme hladce 
porazili komunisty, lidovce, těsně jsme prohráli s ČSSD, kteří měli rozhod-
ně lepší a jednodušší výchozí pozici než my. Myslím, že rozhodující volební 
výsledek naší práce se ukáže až za čtyři roky. Buď uspějeme, nebo třeba i 
zmizíme z mapy… Čtyři roky jsou ale velice dlouhá doba, může se mnohé 
změnit. 

Jaké jsou vaše priority a na čem z vašeho volebního programu jste již 
konkrétně začali pracovat?

Na plnění volebních programů a slibů by měli začít pracovat především 
vítězové voleb. My se budeme samozřejmě snažit, ale máme za sebou tepr-
ve dvě jednání zastupitelstva… Věřím, že se nám něco z našeho programu 
prosadit podaří.

Překvapilo Vás něco na zasedáních zastupitelstva?
Moc toho nebylo, ale něco málo překvapilo. Negativně i pozitivně. Co? To 

si zatím nechám pro sebe.
Na tom minulém se schvaloval rozpočet pro rok 2015 a veřejnost tu 

zastupovali pouze tři občané našeho města. Co si o tom myslíte a čím 
si vysvětlujete tak malou účast? Myslíte, že lidé nemají o dění ve Zruči 
zájem?

Co občas slyším od spoluobčanů, tak v průběhu let ztratili pocit, že mohou 
na jednáních zastupitelstva cokoliv změnit a svoji účast považují za zby-
tečnou. Z toho možná pramení nejenom nízká účast občanů na jednáních 
zastupitelstva, ale i nízká volební účast. Budu se snažit to změnit, nějaký 
plán v hlavě mám…

pokračování na straně 5

Termíny jednání 
Zastupitelstva města 

Zruč nad Sázavou 
pro rok 2015

(pondělí od 18.00 hodin)

26. ledna 
16. března 
18. května
22. června

14. září
23. listopadu
14. prosince

Termíny jednání zastupitelstva 
mohou být dle potřeby přesunuty. 

I. Základní škola Zruč nad Sázavou, Na Pohoří 575, 285 22 Zruč n. S.
Tel: 327 531 189, Fax: 327 531 228, e-mail: zszruc@zszruc.cz

Zápis dětí do 1. třídy I. Základní školy Zruč n. S.
Ředitelství školy oznamuje, že se zápis dětí do 1. třídy I. Základní školy 
Zruč nad Sázavou pro školní rok 2015–2016 uskuteční v termínech: 

• čtvrtek 15. 1. 2015 14.00 - 17.00 hodin
• pátek    16. 1. 2015 08.00 - 10.00 hodin a 

   14.00 - 16.00 hodin

v učebnách 1. tříd.

Zákonný zástupce dítěte předloží svůj průkaz totožnosti a rodný list 
dítěte. K zápisu se dostaví i děti, které měly pro školní rok 2014–2015 
schválený odklad školní docházky.

Ivana Stará (ředitelka I. ZŠ) 

Tradiční vánoční jarmark ve Zruči přilákal téměř čtyři 
desítky stánkařů a spousty návštěvníků, takže občas byl problém se mezi 
lidmi proplétat. Nechyběly věci dekorační, dobroty k snědku i něco dobrého 
na zapití. Jedny z největších front se tvořily u stánku na trdelník, vylepšená 
turbomedovina“ zase dala zapomenout na vtíravý chlad. Vhodným výběrem 
prodejců a jejich nabízeného sortimentu se pořadatelům povedlo navodit 
opravdu vánoční pocit. K dokonalosti vlastně chyběl snad jen ten sníh, takže 
v tomto se snad pořadatelé pro příští rok polepší. Pásmo kulturních vystou-
pení ukončilo rozsvícení zručského vánočního stromečku, tedy spíše stromu 
za zpěvu mírně promrzlých dětí, které se drobnými cviky snažila rozehřát 
paní učitelka ze ZUŠ Tereza Krutilová. (foto Martin Beneš)

Žákovský koncert ZUŠ - 27.11.2014 ...  
David Šulc - akordeon, Lenka Šulcová - kytara
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Rada města na svém  
2. zasedání, konaném  

dne 28.11.2014  
neschvaluje:
• žádost města Kolín o poskytnu-

tí neinvestiční dotace na provoz 
Protialkoholní záchytné stanice v 
Kolíně. Žadatel bude informovat 
OKS. 

• žádost Sdružení Linky bezpečí o 
pomoc při financování služeb Lin-
ky bezpečí.  Žadatele bude infor-
movat OKS.

schvaluje:
• uzavření dodatku č. 2 k dohodě o 

zřízení dočasné přístupové cesty a 
její užívání k odvozu kalamitního 
dřeva z lesa s firmou AGRO PER-
TOTICE, a. s., sídlem Zruč nad Sá-
zavou č. p. 331 a pověřuje starostu 
podpisem dodatku. 

• poptat následující firmy na vyba-
vení nábytku do kulturního domu 
na Dubině: Česká interiérová spo-
lečnost, a. s., Papírenská 1114/1c, 
160 00 Praha 6, IČ: 27087352; Art-
spect, a. s., Marešova 343/6, 198 
00 Praha 9, IČ: 28123395; Trend 
Jiří Maryška, MUDr. Svobody 
60, 285 22 Zruč nad Sázavou, IČ: 
15848787; Nábytek MIGRO, Na 
Kuchyňce 125, 284 01 Kutná Hora, 
IČ: 10243101; AJ Produkty s. r. o., 
Dobrovského 527/27, 170 00 Pra-
ha 7 – Holešovice, IČ: 27218759; 
Alax spol. s. o., Urxova 2, 186 00 
Praha 8 – Karlín, IČ: 47534478.

• záměr města na směnu pozemků s 
Czech – Reality, s. r.o., Ostravská 
1553, 738 01 Frýdek-Místek a po-
věřuje Ing. Nováka připravit návrh 
města pro tuto společnost. 

• přípravu koupě pozemků od Povo-
dí Vltavy a ukládá starostovi pode-
psat „Prohlášení o závazku uhradit 
náklady spojené s uzavřením kupní 
smlouvy za účelem převodu vlast-
nického práva k p. p. č. 1360/4 a k 
části p. p. č. 1360/2 a se zřízením 
služebností, vše v k. ú. Nesměřice“.  

• přidělení finančních darů předse-
dům osadních výborů: panu Jaro-
slavu Studničkovi ve výši 10 000 
Kč za celoroční práci provedenou 
v obci Nesměřice, panu Jaroslavu 
Jursíkovi ve výši 5 000 Kč v obci 
Želivec a panu Bohumilu Zelingro-
vi ve výši 1 000 Kč v obci Dubina. 

• uzavření smlouvy o zprostředková-
ní uměleckého pořadu s reklamní 
a uměleckou agenturou TrampArt, 
Lubomír Melichar, 362 26 Božiča-
ny na vystoupení folkové skupiny 
Roháči z Lokte dne 6. 12. 2014, ve 
výstavním sále zámku. RMě pově-
řuje starostu podpisem smlouvy. 

• uzavření smlouvy o poskytnutí au-
ditorských služeb s auditorkou Ing. 
Annou Srovnalovou, Březinova 
2112/4, 787 01 Šumperk a pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.

• na základě doporučení bytové ko-
mise přidělit volný byt v DPS, v 
ulici Ke Stadionu č. p. 1035, paní 
Miloslavě Sivulkové.  

• uzavření smlouvy o zajištění pře-
ložky plynárenského zařízení a 
úhradě nákladů s ní souvisejících s 
RWE Distribuční služby, s. r. o., se 
sídlem Plynárenská 499/1, 657 02 
Brno a pověřuje starostu podpisem 
smlouvy. 

• uzavření smlouvy o dílo na zimní 
údržbu s Janou Jursíkovou, Želivec 
14, 285 22 Zruč nad Sázavou a po-
věřuje starostu podpisem smlouvy.   

ukládá:
• zveřejnit záměr města vypsání vý-

běrové řízení na akci „Nábytek do 
technických služeb“ a poptat násle-
dující firmy: Česká interiérová spo-
lečnost, a. s., Papírenská 1114/1c, 
160 00 Praha 6, IČ: 27087352; Art-
spect, a. s., Marešova 343/6, 198 
00 Praha 9, IČ: 28123395; Trend 
Jiří Maryška, MUDr. Svobody 
60, 285 22 Zruč nad Sázavou, IČ: 
15848787; Nábytek MIGRO, Na 
Kuchyňce 125, 284 01 Kutná Hora, 
IČ: 10243101; AJ Produkty s. r. o., 
Dobrovského 527/27, 170 00 Pra-
ha 7 – Holešovice, IČ: 27218759; 
Alax spol. s. o., Urxova 2, 186 00 

Praha 8 – Karlín, IČ: 47534478. 
RMě jmenuje na tuto akci hodno-
tící komisi ve složení: Mgr. Martin 
Hujer, Ing. Ivo Novák, Ing. Ludmi-
la Plášilová, Ing. Milan Růžička, 
Lubomír Dolák, Ludmila Vlková.

• zveřejnit záměr města na vypsání 
výběrového řízení na funkci tajem-
níka MÚ.

• zveřejnit záměr města na výběrové 
řízení na akci „Expozice – Zruč 
nad Sázavou“ v rámci akce „Zruč-
ský zámek ožívá – III. etapa“ a 
ukládá poptat následující firmy: 
SPYRON s. r .o., Českobrodská 
52, 190 11 Praha 9 Běchovice, IČ: 
26504162; Pavel Palacký, Výstav-
ní agentura Menhir, Pravá 770/3, 
147 00 Praha – Nusle, 48543471; 
A.M.O.S. DESIGN, s. r.o., Beet-
hovenova 641/9, 602 00 Brno, IČ: 
63479982; Zdeněk Šiffel – SET 
servis, Helvíkovice 113, Žamberk 
564 01, IČ: 42224233; Staler spol. 
s. r.o., Dubno 62, 261 01 Příbram, 
IČ: 01498240; Vladimír Kraus, 
Sendraž 41, 549 01, IČ: 88148254; 
ZO ČSOP Vlašim, Pláteníkova 
264, 258 01 Vlašim, IČ: 18595677. 
RMě jmenuje hodnotící komisi ve 
složení: Členové  Mgr. Martin 
Hujer, Mgr. Martina Fialová, Lu-
bomír Dolák, Ing. Ivo Novák, Mar-
tina Zábranská. Náhradníci JUDr. 
Alena Hajská, Ludmila Vlková, 
Ing. Milan Růžička, Ing. Ludmila 
Plášilová, Pavlína Hromádková.

• zveřejnit záměr města na vypsání 
výběrového řízení na službu „Seni-
or taxi“ ve Zruči nad Sázavou. 

• předložit do jednání ZMě návrh na 
uzavření smlouvy o úvěru s Čes-
kou spořitelnou, a. s., Olbrachtova 
1929/62, 140 00 Praha 4.

zřizuje:
• bytovou komisi ve složení: Martina 

Moravcová, Jaromír Blažek, Karel 
Šonka, Monika Viktorová, Josef 
Jánošík a jmenuje paní Martinu 
Moravcovou do funkce předsedy 
této komise. Jmenování zašle KS.

• povodňovou komisi, do funkce 
předsedy jmenuje Mgr. Martina 
Hujera, místopředsedy Ing. Ivo 
Nováka, tajemníka Lubomíra Do-
láka. RMě do funkce členů jmenuje 
Ing. Milana Růžičku, Milana Tvr-
díka, Pavla Antoše, Ing. Ludmilu 
Plášilovou, MUDr. Josefa Nádvor-
níka, Andreu Pacalovou, Ludmilu 
Vlkovou. Jmenování zašle KS.

• sbor pro občanské záležitosti ve 
složení: Zděňka Kuželková, Mile-
na Peroutková, František Smítka, 
Marie Wagenknechtová, Jaroslava 
Heroutová, Libuše Muziková, Jo-
sef Brambora, Jaroslava Kordiako-
vá, Emílie Přenosilová, Pavla Ma-
curová, Irena Mikynová, Františka 
Kmochová a jmenuje paní Zdeňku 
Kuželkovou do funkce předsed-
kyně a paní Hanu Nácovskou do 
funkce tajemnice této komise. Jme-
nování zašle KS. 

• inventarizační komisi ve slože-
ní: JUDr. Alena Hajská, Ing. Jana 
Jelínková, Ing. Ivo Novák, Mgr. 
Ivana Stará, jmenuje do funkce 
předsedy JUDr. Alenu Hajskou. 
Jmenování zašle KS.

• školskou komisi ve složení: Mgr. 
Markéta Jelínková, Mgr. Jana Ma-
rečková, Bc. Jarmila Chalupová, 
Zdeňka Kuželková, Jiří Freml, 
Mgr. Radoslava Koumarová, Mgr. 
Martin Hujer, Mgr. Martina Fia-
lová, Marek Dlabola, Mgr. Milan 
Lehečka. RMě do funkce předsedy 
jmenuje Mgr. Markétu Jelínkovou. 
Jmenování zašle KS.

jmenuje:
• za zřizovatele Mgr. Danu Radi-

lovou a Mgr. Janu Marečkovou 
členkami školské rady I. Základní 
školy Zruč nad Sázavou. Jmenová-
ní zašle KS. 

bere na vědomí:
• uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě 

o dílo č. S37/2014 s firmou ATOS, 
spol. s r. o., Ledeč nad Sázavou, 
Husovo náměstí 139, 584 01 Ledeč 
nad Sázavou, na akci „Přístupová 
rampa, č. p. 585 - Ambulance ve 
Zruči nad Sázavou“. 

INFORMACE Z ÚŘADU, SAMOSPRÁVA

Projekty našeho města
Na webových stránkách  

www.mesto-zruc.cz/mesto/projekty/  
naleznete informace včetně fotografií o zrealizovaných, probíhajících a 

připravovaných projektech našeho města. 

Zručský dvůr – zadláždění ... V rámci projektu Zručský zámek ožívá III. 
etapa se realizuje rekonstrukce stávajících ploch Zručského dvora včetně 
dešťové kanalizace. Dále se jedná o nové slavnostní nasvícení a doplnění 
veřejného osvětlení. Prostor bude osazen lavičkami a ve finále budou reali-
zovány sadovnické úpravy.
Současný povrch dvora je z větší části nezpevněný, částečně s povrchem ště-
tovaným, živičným a dlážděným. Komunikační plochy jsou neuspořádané, 
nahodilé a parkovací místa nezpevněná. Rekonstrukcí dojde k uspořádá-
ní celého vnitřního prostoru. Bude demontována ocelová konstrukce haly 
uprostřed dvora a bude demontována nefunkční váha při vjezdu. Komuni-
kační systém uvnitř Zručského dvora bude tvořen dvoupruhou obousměr-
nou komunikací s povrchem dlážděným žulou šířky 6 metrů. Komunikace 
bude po obvodu doplněna parkovacími místy pro osobní auta a v horní části 
bude parkování pro autobusy. Chodníkové plochy budou po celém obvodu 
s minimální šířkou 2 metry s povrchem dlážděným drobnou žulou. Nově bu-
dou zřízeny vchody do parku ve spodní části.
(Martin Hujer, starosta města)

Oprava rozvodů tepelné energie ve Zruči
Ve městě Zruč nad Sázavou je převážná část sídlištních bytových objektů, 

objektů občanské vybavenosti, ale i průmyslových podniků, připojena na 
dodávku tepelné energie pro vytápění a přípravu teplé vody ze systému cen-
tralizovaného zásobování teplem. Tento systém je tvořen třemi základními 
částmi: 

a) zdroje energie o celkovém tepelném výkonu 14,3 MW a elektrickém 
0,8 MW (kotelna na biomasu „Sázavan“, plynová kotelna ul. Na Výsluní, 
5 kogeneračních jednotek vyrábějících elektřinu a teplo); 

b) vnější potrubní rozvody (3,8 km podzemních vedení, z toho asi 1,2 km 
vedených v podzemních průchozích kolektorech);

c) objektové předávací stanice (umožní různá nastavení vytápění a režimu 
dodávky teplé vody dle tepelně technických stavů jednotlivých objektů a 
požadavků odběratelů). 

Provozovatelem soustavy centralizovaného zásobování teplem je společ-
nost ČEZ Energo, s.r.o., která má tepelné hospodářství pronajato do roku 
2028. Společnost ČEZ Energo, s.r.o. provede během této doby vlastním 
nákladem mnohamilionové opravy a investice vedoucí k průběžné obnově 
zařízení.

Tento rok byla provedena 
rozsáhlá oprava potrubních 
rozvodů o průměru 40 až 
200 mm vedených v pod-
zemních kolektorech vybu-
dovaných v roce 1939. Práce 
probíhaly mimo topné obdo-
bí, aby se dotkly odběratelů 
v minimální možné míře. 
Montážní firma se muse-
la vypořádat s omezenými 
prostorami v podzemí, kde 
ještě bylo nutno respekto-
vat množství souběžných 
či křížících ostatních inže-
nýrských sítí, především 
kanalizace, vodovody, el. 
rozvody a telekomunikační 
sítě. Kompletně byla sejmuta 
stávající tepelná izolace. Po 
kontrole potrubí ultrazvu-
kem byly vyměněny korozí 
narušené části potrubí (cca 
17 % z celku) a byla provedena povrchová úprava porubí i konzol. Následně 
byla na potrubí položena nová účinnější tepelná izolace, která byla na povr-
chu zabezpečena samolepícími pásy, jež zabezpečí, aby vlhkost v zemním 
kolektoru negativně neovlivňovala tepelnou izolaci. Rovněž byly doplně-
ny sekční uzávěry, vyměněny narušené konzoly, opravena elektroinstalace 
(osvětlení, čerpání podzemních vod) a zabezpečeny vstupy do kolektorů. 

Obnovou teplovodů v kolektorech byla zvýšena spolehlivost při rozvodu 
tepelné energie a rovněž i sníženy tepelné ztráty, což bude mít při rostoucích 
cenách paliv pozitivní dopad na cenu tepelné energie ve Zruči nad Sázavou. 
Hodnota díla, financovaného společností ČEZ Energo, s.r.o., byla cca 8 mil. 
Kč.

Chtěl bych poděkovat odběratelům tepelné energie za jejich toleranci při 
nutných několikadenních odstávkách tepelné energie z důvodu provádění 
výše uvedených prací. Závěrem bych chtěl ještě ocenit rozhodnutí, učiněné 
již před ¾ stoletím, o vybudování podzemních kolektorů. Díky tomuto pro-
zíravému kroku nebylo nutno při letošní rekonstrukci rozvodného tepelného 
zařízení „rozkopat celé sídliště.“ Troufám si říci, že mnoho občanů si proto 
provádění prací na podzemních teplovodech ani nevšimlo.

Ladislav Eichler (ČEZ Energo, s.r.o., regionální vedoucí provozů)

Poplatek za odpady
• V roce 2015 se poplatek za svoz tuhého komunálního odpadu nemění
• Platit za odpady se vyplácí, vyhnete se exekuci

V souladu s platnou legislativou byla zastupiteli na listopadovém jednání 
zastupitelstva města schválena výše výpočtu poplatku za svoz TKO. Výpo-
čet vychází ze skutečných nákladů uzavřeného účetního období, kterým je 
rok 2013. V porovnání s předešlým rokem vzrostly výdaje spojené s likvida-
cí odpadu o necelých 100 tisíc a i přes tuto skutečnost žádný ze zastupitelů 
nenavrhl poplatek zvýšit. Od prvního ledna 2015 tedy zaplatí každý občan, 
který má v katastrálním území Zruč nad Sázavou trvalý pobyt, částku 700 
Kč za celý rok, a to včetně cizinců, ale i občanů s adresou trvalého pobytu 
ohlašovna MěÚ Zámek 1. Ostatní majitelé nemovitostí určených k rekrea-
ci nebo majitelé nemovitostí, kde není nikdo přihlášen k trvalému pobytu, 
zaplatí stejně jako v roce letošním částku 950 Kč za nemovitost. Splatnost 
poplatku je každoročně 15. května. Složenky budou všem poplatníkům ro-
zesílány na přelomu února a března a ti občané, kteří potřebují částku roz-
ložit na více splátek, mohou začít s placením již od začátku roku. Nedodr-
žením termínu splatnosti se poplatník vystavuje finančním sankcím, které 
většinou končí předáním pohledávky k vymáhání exekutorským úřadům a 
tím zbytečným mnohonásobným nárůstem samotného poplatku. V letošním 
roce bylo rozesláno přes 100 platebních výměrů dlužníkům za rok 2013 a na 
začátku roku příštího se budou k exekučnímu vymáhání předávat dlužníci 
z let 2010–2012.

Bližší informace o stavu účtů jednotlivých plátců, údaje o možnosti platit 
poplatek ve splátkách a další skutečnosti spojené se správou a evidencí po-
platku lze získat v kanceláři starosty ve 2. patře MěÚ, na telefonu 327 531 
579 nebo e-mailu vyhnalova@mesto-zruc.cz.

Kateřina Vyhnalová (MěÚ, kancelář starosty)

Tuky do kanalizace nepatří
Vážné problémy v kanalizačním systému mohou způsobovat potravinář-

ské tuky a oleje, které lidé často z neznalosti doma vylévají do dřezů či 
toaletních mís. Právě o vánočních a novoročních svátcích zaznamenávají 
vodohospodáři vyšší výskyt těchto tuků v kanalizaci a následně pak na čis-
tírnách odpadních vod. Tento problém se dotýká především oblastí s velkou 
koncentrací obyvatel, hlavně sídlišť. 

„Po ochlazení tuků v kanálech vznikají hrudky, které se postupně nabalují 
a zachycují do sebe další příměsi, které pak ucpávají čerpadla v čerpacích 
stanicích na kanalizaci a obalují sondy, které ovládají chod čerpadel, čímž je 
vyřazují z provozu. Tuky se v kanalizaci také částečně rozkládají, vznikají 
mastné kyseliny a ty zvyšují korozi stěn kanálů a potrubí,“ říká předseda 
představenstva  VHS Vrchlice Maleč, a.s. Ing. Jiří Štěpán.

„V kanalizaci tuk a olej po smísení s jinými nečistotami vytváří tuhé ná-
nosy, které brání volnému průtoku a musí být proto velmi nákladně odstra-
ňovány. S ještě většími náklady je spojena likvidace tuků, které přitečou na 
čistírny odpadních vod,“ doplňuje Jiří Štěpán.

Jak tedy správě nakládat s těmito odpady? Kanalizační řád přímo nezaka-
zuje vypouštět vodu s tuky z domácností, avšak povolené koncentrace tuků 
ve vypouštěné splaškové vodě jsou tak nízké, že vylévání tuků do odpadů 
je v rozporu s povolenými hodnotami. V případě domácností je správným 
řešením shromažďování tohoto odpadu v nádobách a následné bezplatné 
odevzdání ve sběrném dvoře. Pro stravovací zařízení, potravinářské provo-
zy, zpracování masa apod. platí povinnost zachycování tuků a olejů v odlu-
čovači tuků, který musí být řádně provozován a vzniklý odpad likvidován v 
souladu s platnou legislativou.

Tisková zpráva, VHS Vrchlice-Maleč, a.s.

Příští zastupitelstvo města se bude konat
26.01.2015 od 18 hod.

Nové stroje na údržbu města ... Městu se podařila získat dotace ze Státního 
fondu životního prostředí na tři stroje na údržbu města. Jedná se o „multi-
káru“, malý zameták a štěpkovač. Malý zameták budeme používat zejména 
na údržbu chodníků. Multikára má výbavu na údržbu zeleně (4 menší kon-
tejnery na svoz trávy) a půjde za ní připojit štěpkovač, který tak bude přímo 
štěpkovat do kontejneru na multikáře. Cena na všechny stroje činí 5,5 mil. 
korun. Dotace tvoří 90 %.
(Martin Hujer, starosta města)

Oprava komunikací ukončena – omluva za dlouhou dobu realizace ... V le-
tošním roce se opravily ulice Slepá, Ke Ctiborkám a část ulice Pardidubská. 
Z chodníků byl zhotoven nový chodník v Kutnohorské ulici. V Jiřické ulici 
došlo k rekonstrukci chodníku podél hasičů. Další chodník, který prošel 
rekonstrukcí, je v ulici Pardidubská. Původně se počítalo s asfaltováním 
dalších dvou ulic. Rekonstrukce ulic Pohleďská a Nademlejnkem byla odlo-
žena na jaro 2015. V ulici Pohleďská je nutná na části přeložka plynovodu 
– jednání s plynaři skončilo v měsíci listopadu. V ulici Nademlejnkem se 
získalo stavební povolení až v měsíci říjnu. Vyčleněné peníze jsou přesunuty 
do rozpočtu 2015.
Omlouvám se všem občanům z opravovaných lokalit za dlouhé provádění 
prací. Zejména se jedná o ulici Ke Ctiborkám. Ulice byly vyasfaltovány až 
na konci listopadu.
(Martin Hujer, starosta města)

Další etapa rekonstrukce veřejného osvětlení ukončena ... Skončila 
VI. etapa rekonstrukce veřejné osvětlení. Nové lampy máme v ulicích Ma-
lostranská, Lomená, Slepá, Nademlejnkem, Malostranské náměstí, Ke Cti-
borkám, Pod Březíčkem, Fibichova, Dvořákova, Smetanova, Školní, Hloho-
vá, neosvětlená část ulice Jiřická a hlavní komunikace v Sázavanu. Celkem 
bylo vyměněno 100 lamp včetně kabelového vedení.
(Martin Hujer, starosta města)
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Zručští hasiči kromě obvyklých výjezdů, zasahovali v listopadu u do-
pravní nehody dvou osobních vozidel za Bernarticemi. Zde došlo ke 
střetu Škody Fabia a Renaultu Fluence, jehož řidič byl zraněn a zaklíněn 
ve vozidle. Hasiči zraněnému na místě poskytli první pomoc, zafixovali 
zlomenou končetinu a provedli protišoková opatření. Po příjezdu lékaře 
na místo byl řidič pomocí hydraulického vyprošťovacího zařízení Weber 
vyproštěn a transportován do sanitky RZS. Do nemocnice byl nakonec 
pro bolest zad převezen i pasažér z druhého vozidla. Hasiči na místě pro-
vedli protipožární opatření, uklidili místo nehody a do vyšetření nehody 
PČR, řídili provoz na komunikaci. 

Letos byla stanice HZS ve Zruči n. S. dovybavena technikou pro práci 
na vodní hladině. Nově jsou tedy příslušníkům k dispozici dva čluny. 
Prvním z nich je hliníkový člun MARINE, s motorem  Evinrude o vý-
konu 60 PS. Tento člun nahradil starý laminátový člun Blesk, který svou 
značnou hmotností a hlavně způsobem pohonu nevyhovoval požadav-
kům hasičů a subjektivním nárokům při nasazení na řece Sázavě. Nový 
člun je velmi lehký, lze jej na vodní hladinu spustit téměř kdekoliv a je 
poháněn proudovým čerpadlem. To umožňuje nasazení plavidla i ve vel-
mi malých hloubkách a ve vodách s množstvím překážek pod hladinou.

Tam, kde je přírodními podmínkami limitována i špičková technika, je 
možné nasadit nový nafukovací člun ROBfin Profi 425-SR. Jedná se o 
klasický raft na divokou vodu, který je upraven pro extrémní nasazení 
v rámci zásahů HZS. Tělo člunu je z velmi odolného materiálu a na ex-
ponovaných místech je plášť zesílen materiálem na bázi kevlaru. Člun je 
konstruován pro přepravu devíti osob či 900 kg nákladu.

V minulosti již zručští hasiči zasahovali při záchraně osob z vody a to 
nejen na Sázavě, ale například i na Labi v Kolíně. Příslušníci HZS jsou 
pro tyto zásahy intenzivně školeni Vodní záchrannou službou a nyní 
mají ke své práci i špičkové vybavení.

pprap. Martin Bezděk (HZS Zruč n. S.)

HZS - stanice Zruč nad Sázavou
Krádež videokamery ... Zručští policisté vyšetřují krádež videokamery 
z rekreační chaty. Dne 2. listopadu 2014 kolem půl osmé večer, vnikl 
neznámý pachatel na neoplocený pozemek rekreačního domku osady 
Zliv na Kácovsku. Využil nepozornosti poškozeného a z venkovní stra-
ny chaty odcizil videokameru s paměťovou kartou. Při odchodu si sebou 
odnesl i venkovní solární lampu, která byla umístěná na stromě před 
chatou. Zloděj majiteli způsobil škodu v předběžné výši 10 100 Kč.

Vloupání do klubovny ... Neznámý zloděj se zřejmě v noci na 9. listopa-
du 2014 vloupal do klubovny na zámku v obci Horka II. Pachatel nejprve 
vylomil spodní část volně přístupných památkově chráněných dveří, pak 
rozbil sklo a vylomil okenní rám bočního okna rovněž historické hodno-
ty. Vzniklým otvorem vnikl dovnitř klubovny, odkud odcizil dva kusy 
reprobeden a zesilovač. Svým jednáním způsobil škodu v celkové výši 
12 tisíc korun. Případ šetří policisté ze Zruče nad Sázavou.

Řídil pod vlivem alkoholu ... Zručští policisté sdělili dne 22. listopadu 
2014 třicetiletému muži podezření z přečinu ohrožení pod vlivem návy-
kové látky. Uvedený řidič řídil téhož dne ve Zruči nad Sázavou vozidlo 
značky Citroen Xantia. V ulici Kutnohorská byl kolem třetí hodiny ráno 
stavěn a kontrolován policejní hlídkou. Následná provedená dechová 
zkouška u řidiče prokázala pozitivní hodnoty ve výši 1,58 promile alko-
holu, s kterými souhlasil. Policisté muže řádně poučili a zakázali další 
jízdu.

Beseda v Dětském domově Zruč nad Sázavou ... Všechna virtuální 
přátelství nekončí Happy endem! Policisté se na vývoj trestné činnosti 
snaží reagovat včas a přijímají adekvátní rozhodnutí, jak této proble-
matice čelit a jak jí předcházet. Prevence je v tomto ohledu velmi dů-
ležitá. I proto policisté sledují možná rizika, která s sebou přináší na-
příklad internet a využívání sociálních sítí. Zde je spousta příležitostí, 
jak upozornit děti a dospívající na nebezpečí, se kterými se mohou na 
internetu setkat, jak se jich vyvarovat a jak jim čelit.Protože víme, že 
různé formy kyberšikany, kybergroomingu – tedy jednání osoby, která 
se snaží zmanipulovat vyhlédnutou oběť a donutit ji k osobní schůzce, 
kyberstalkingu – nebezpečného pronásledování a další nebezpečné jevy 
mohou přerůst do obtížně řešitelných situací, je důležité s dětmi a do-
spívajícími v tomto duchu pracovat. Ve středu 19. listopadu 2014 o této 
problematice hovořila s dětmi zručského domova policistka por. Mgr. 
Vendulka Marečková z oddělení tisku a prevence. Poskytla jim mno-
ho cenných rad a doporučení s využitím poznatků z vlastní praxe a s 
uvedením konkrétních případů, kdy byly děti ohroženy prostřednictvím 
internetu nebo mobilního telefonu. Jako zajímavost chceme uvést, že se 
společně s přítomnými shodli, že jedna známá sociální síť obírá o cenný 
čas a odvrací od učení.Uvedené setkání nebylo poslední, obě strany se 
domluvily na společné spolupráci a dalších besedách například na téma 
trestní odpovědnost.

por. Vendulka Marečková (tisková mluvčí PČR Kutná Hora)

Policie ČR

07.11.2014 ... Krátce před půlnocí přijala hlídka MěP oznámení obča-
nů o rušení nočního klidu v ulici Mládeže. K tomuto mělo docházet ve 
startovacím bytě města, který má přidělený devětadvacetiletá žena. U 
této se má po nocích opakovaně scházet různé osazenstvo, které svým 
chováním ruší své sousedy. Hlídkou MěP byla na místě kontaktována 
nájemkyně uvedené bytové jednotky, která byla upozorněna na možnost 
iniciování ukončení nájemní smlouvy u města v případě opětovného ru-
šení nočního klidu.  

15.11.2014 ... V dopoledních hodinách byla hlídka MěP požádána ope-
račním důstojníkem PČR o výjezd do ulice Spojovací. Zde vznikla 
důvodná obava o zdraví a život šestaosmdesátiletého muže, na kterého 
se sousedé nemohli od rána dozvonit ani dobouchat. Po otevření bytu 
jednotkou HZS byl muž v bytě nalezen bez ohrožení na životě. Doma 
však upadl a k dalšímu ošetření byl na místo přivolanou RZS převezen 
následně k dalšímu ošetření do nemocničního zařízení.  

22.11.2014 ... V 03.00 hodin bylo hlídkou MěP zaregistrováno v ulici 
Kutnohorské služební vozidlo PČR se zapnutým světelným výstražným 
zařízením. Zde bylo hlídkou policie zastaveno podezřele se pohybující 
motorové vozidlo po pozemní komunikaci. V tomto vozidle cestovali 
dva muži ukrajinské národnosti. Po zastavení vozidla bylo na místě ná-
sledně policií zjištěno, že řidič vozidla řídil pod vlivem alkoholu a ve vo-
zidle byl dále přepravován stroj, jehož původ muži nedokázali na místě 
dokladovat. Hlídka MěP asistovala na místě policistům při počátečních 
úkonech při vyšetřování události.    

01.12.2014 ... V dopoledních hodinách přijala hlídka MěP od místního 
občana věc nalezenou v prostorech nám. MUDr. Svobody před poboč-
kou ČS. Šetřením byla zjištěna majitelka nalezené věci, šestatřicetiletá 
občanka z nedaleké obce, která si následně svou peněženku s osobními 
doklady a finanční hotovostí převzala od strážníků na služebně MěP.    

04.12.2014 ... Se žádostí o asistenci se na hlídku MěP obrátila v 12.45 
hodin místní jednotka HZS. Důvodem se stala dopravní nehoda, ke kte-
ré došlo na komunikaci mezi obcemi Zruč nad Sázavou a Chabeřice. 
Zde z dosud neznámých příčin vyjelo motorové vozidlo mimo pozemní 
komunikaci a přerazilo sloup telefonního vedení. Zraněný řidič byl poté 
transportován leteckou záchrannou službou do nemocničního zařízení. 
Hlídka MěP na místě prováděla úkony při usměrňování provozu během 
odklízení následků dopravní nehody.

Pavel Antoš (vedoucí strážník MěP Zruč nad Sázavou)

Městská policie Zruč nad Sázavou

Naplavenina
V lednu 2015 tomu budou 3 roky, kdy jsem se přistěhoval 

do Zruče jako „naplavenina“ z Prahy. Naplaveniny většinou 
vznikají náhle při povodních, kdy řeka z horního toku přenese 
ve svých rozbouřených vodách nějaké předměty (i svinstvo) 
do toku dolního a těmto předmětům se podaří někde na břehu 
uchytit. Já jsem ovšem jako pražská naplavenina musel pu-
tovat opačným směrem, nejdříve proti proudu Vltavy a pak i 
Sázavy, až jsem se zadrápl právě v tomto klidném městečku. Z 
hlediska přírodních zákonů je nemožné, aby byl předmět trva-
le volně unášen proti proudu řeky, ale v životě člověka to tak 
někdy bývá, že musí anebo že dokáže jít proti proudu (davu). 
Ačkoli má slovo „naplavenina“ označující nového přistěhoval-
ce spíše mírně hanlivý a pohrdavý význam, mně osobně se 
líbí, protože má v sobě nápad, vtip a je výstižné...

Kousek od místa mého přistání na břehu romantické řeky Sá-
zavy jsem se uchytil v solidním podnájmu a záhy jsem pocho-
pil, že je to mé nejlepší místo k životu z hlediska klidu i kvality 
životního prostředí od doby narození – předtím jsem bydlel 32 

let na Letné a poté 21 let na Žižkově. Ačkoli i tady ve Zruči se čas od 
času objevují negativní jevy jako výtržnictví, opilci, rušení nočního 
klidu atd., tak se vše děje pouze v mikroměřítku oproti Praze. A to byl 
i jeden z důvodů, proč jsem se „naplavil“ právě sem – s nastupujícím 
stářím hledám klidný a zdravý domov.

Zpočátku jsem tu nikoho neznal až na kolegu z práce, který se sem 
přistěhoval o několik let dříve, ale postupně, díky mé oblibě čas od 
času rekreačně sportovat, jsem už našel pár známých mezi místní-
mi sportovci a také v domě, kde bydlím. Takže volný čas trávím buď 
občasným cvičením v bezvadném Spolkovém domě, nově i ve „vy-
silovně“ ve Sportovní hale anebo „předstíráním běhu“ (protože můj 
styl pohybu se nepodobá ani běhu ani chůzi) v lese kolem řeky. A v 
létě jsem se už coby sváteční cyklista dvakrát odvážil vyrazit na kole 
do místních kopců, ale jen velice vlažným tempem – hltač kilometrů 
ze mě rozhodně není a nebude. Po takovýchto energeticky náročných 
aktivitách se rád nechávám rozmazlovat a zachránit od hladovění nej-
častěji v restauraci Na Pohoří, kde nejen dobře vaří, ale kde je i milý 
personál a příjemné prostředí. A to je tak vše z mých aktivit, více 
toho nestihnu, protože stále dojíždím za prací do Prahy, a to mi zabere 
spoustu času.

Líbí se mi, jak dřívější architekti za éry pana Bati citlivě i prakticky 
navrhli vzhled a rozmístění nově stavěných rodinných domů, spole-
čenských domů i budovy vlastních továren, které nenarušují vzhled 
tohoto městečka a nenásilně zapadají do zdejší krajiny. Škoda, že si 
z nich nevzali dobrý příklad i jejich následovníci za socialismu, kteří 
krásný vzhled města narušili nevzhlednými vysokými paneláky. A 
přitom stačilo tak málo – postavit jich více, ale jen dvou až třípatro-
vých obytných domů se sedlovou střechou, aby netrčely a nepřevyšo-
valy původní zástavbu. Nedá se nic dělat, je to daň za blbost...

I přesto je Zruč pěkné, čisté a udržované městečko a je zde vidět 
zájem občanů o to, aby to tak zůstalo i nadále. Pokud se nestane nic 
neočekávaného v mém životě, tak zde míním vydržet co nejdéle i bez 
ohledu na to, zda-li si zde najdu novou životní partnerku či nikoli. 
Zruč a její okolí je totiž příjemné místo pro život člověka. Děkuji 
Bohu, že mě sem poslal i proti proudu. A děkuji ti, Baťovo město, za 
krásný nový domov.

Jaroslav Jirák

Užitečná přednáška
Ze Zručských novin jsem se dověděla, že 3.12. 2014, ve 14 hodin 

bude ve Spolkovém domě přednáška o „Poruchách paměti ve stáří“. 
Nelenila jsem a do SD šla. Překvapila mě veliká účast, společenský sál 
byl téměř plný. Přišel přednášet pan MUDr. Petr Barák. Pěkným pří-
stupem k nám všem vysvětloval vše podrobně a doprovázel kresbami 
o zrádné nemoci. Bohužel, bez vzácných výjimek, potkává postupně 
v několika fázích každého staršího člověka, někdy už i v padesáti le-
tech! Pan doktor nám poradil, jak máme této nevyzpytatelné chorobě 
předcházet a trpělivě odpovídal na naše hojné otázky. Naše spokoje-
nost byla vyjádřena velikým a dlouhým potleskem. Chtěla bych za 
všechny účastníky moc poděkovat našemu milému panu MUDr. Ba-
rákovi, pořadateli akce panu K. Šonkovi, vedoucímu MOSTP a paní 
M. Černé, vedoucí Spolkového domu.

Jaroslava Hamajdová
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ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA
http://www. zus-zruc.cz

SERIÁL: I. SVĚTOVÁ VÁLKA (1914 - 1918)
6. díl - První světová válka a občané Želivce (část 2.)
Rok 1916 přinesl nejen v Želivci tzv. „-enky“. Byly zavedeny poukázky 

na potraviny, chlebenky, cukřenky, kávenky, tučenky apod. Byla stano-
vena týdenní osobní spotřeba potravin, a to 1.47 kg chleba nebo 1,5 kg 
mouky, všechno ostatní se prodávalo za maximální cenu válečnému obil-
nímu ústavu. Mlít se smělo jen na mlecí poukazy, všechno ostatní bylo 
zabaveno. Za překročení nařízení bylo vyhrožováno „šibenicí“. Potravi-
nová dávka stanovená rakouskou byrokracií nemohla umožnit přežití. 
Proto se občané snažili pro svoji rodinu uchránit potřebné množství obilí, 
i když s velkým vypětím. Před každou rekvizicí se plnily skrýše pytli s 
obilím většinou v noci, protože v této svízelné době už pomalu nikdo 
nikomu nevěřil, mnohdy ani příbuzenstvu. Mlelo se načerno a při tom 
se zažívalo mnoho strachu. Příděl cukru na cukřenky zněl zpočátku na 
osobu a měsíc 1,5 kg, později jen 1 kg, 1,5 kg brambor na hlavu, 25 q 
sadbových brambor na 1 ha a 3 q brambor na kus vepřového dobytka. 
Příděl kávy na 8 týdnů činil 0,25 kg. V roce 1916 byl zaveden tzv. letní 
čas, který se v soukromém životě fakticky nikdo neřídil. Dne 30. dubna 
1916 v 11 hodin večer se ručičky posunuly na dvanáctou hodinu, a tak 
to zůstalo až do konce září. Sbírky a rekvizice se proti předcházejícím 
válečným letům zvýšily a přiostřily. Sbíraly se kopřivy, vlna, látky, starý 
papír, cín, olovo, guma. V Želivci se sebralo - 17 kg vlny, 2 kg bavlny, 1 
kg kaučukového materiálu, 8 kg starého papíru a 21 kg kopřiv. Všechno 
bylo odesláno Válečnému pomocnému úřadu, pobočka Praha 2. V květnu 
1916 byli k odvodu voláni jak osmnáctiletí, tak padesátiletí muži, často 
otcové se syny. Ze Želivce byli odvedeni: Josef Jelínek z č. p. 26, Jan 
Pružina z č. p. 6 – oba osmnáctiletí a padesátiletý Antonín Král z č. p. 
6. Ve druhé polovině roku 1916 stíhal jeden zákaz a příkaz za druhým. 
V létě nebyl prodáván petrolej, 2. září byly nařízeny 3 bezmasé dny v 
týdnu (pondělí, středa, pátek), byl omezen prodej piva (nejvýš litr denně 
na osobu), nesměly se prodávat brambory. Uhlí se mohlo požívat jen na 
výmlat. Bylo zakázáno porážet telata, měl se péci ovesný chléb, zvěř se 
rekvírovala pouze pro Vídeň. O dušičkách se nesměly osvětlovat hroby. 
Byly rekvírovány kostelní zvony, školní zvonky, hmoždíře, mosazné 
kliky dveří, kostelní nádoby z mědi a cínu, kropenky, svícny, nádoby na 
svěcený olej, píšťaly varhan. 31. října byl vojenskou správou rekvírován 
želivecký návesní zvonek vážící 15 kg za cenu 60 K a úrok 4 %, tj. 2,4 
K, který byl odlit v roce 1735 a sloužil plných 181 let. Stříbrné a niklové 
peníze byly staženy z oběhu, zlato nebylo vidět od počátku války. Byly 
raženy peníze železné a tištěny bankovky papírové tzv. „válečné peníze“. 
Docházelo k paradoxům, kdy lidé nahrazovali nedostatek mincí trháním 
bankovek, které tak „rozměňovali na drobné“. Všeho byl nedostatek. 
Lidé se posměšně zdravili: „Kupte si mýdlo, nebude. Kupte si Rak-
ousko, nebude, není vám z Rakouska ouzko…atd.“ Nedostatek živobytí 
byl příčinou k rozhodnutí, že zemědělci, koláři, kováři a strojníci dos-
távali z vojny dovolenou na zasetí, žně a výmlat. Ke stejnému účelu byli 
využíváni i „nepřátelští“ zajatci.

Na začátku roku 1917 byli odvedeni ještě jinoši - Jan Maxa, František 
Novotný, mladší, Jan Malý, Antonín Keltner, Jan Březina z čp. 22. 
Odváděni byli i lidé tělesně postižení. Rekvírovalo se, co se dalo. Byl 
vydán přísný zákaz mletí obilí na upravených šrotovnících. V únoru 1917 
byly zrušeny trhy na dobytek, každá obec měla dodat určitý počet kusů 
dobytka. Od této doby byla snížena dávka cukru na ¾ kg, byl povolen 
prodej cukerínů. Nové rekvizice probíhaly s vojenskou či policejní asist-
encí, byly zabavovány veškeré zásoby. Půl roku už se nevařilo pivo. Dne 
11. března byla zmenšena dávka mouky na týden z 0,5 kg na 0,2 kg. Od 1. 
května 1917 byly zavedeny lístky na mléko a dávka stanovena na 0,25 l na 
osobu a den. Kuřivo se připravovalo místo z tabáku  z bukového listí, ale 
kouřilo se i listí ořechové, lipové i třešňové, někteří dokonce i seno nebo 
otavu. Pivo se začalo vařit z jetele a pýru. Rozmohlo z keťasení. Vyšlo 
prý od polských Židů. Ti skoupili ve velkém nitě a podobný spotřební ma-
teriál a vystupňovali cenu tohoto zboží do závratné výše. Město vyčítalo 
vesnici, že keťasí s potravinami. Skutečnost byla taková, že za peníze 
utržené za obilí stěží mohli hospodáři obléknout sebe, natožpak zajistit 
potřebné pro celou svoji rodinu a hospodářství. Například olej či provazy 
se prodávaly čtyřicetkrát i vícekrát dráž než na počátku války. Byl přísně 
zakázán zpěv písní „Hej, Slovane“ a „Sotva mě matička vychovala“. V 
průběhu války, ale zvláště na jejím konci, se rozmohla všeobecná snaha 
našich lidí vyhnout se povinnosti narukovat a zúčastnit se proklínané 
války, takzvaně „se ulejt“. Každý prostředek byl dobrý,  jen aby se dosáh-
lo cíle. Ti, co byli na frontě, buď přebíhali k Italům či Rusům, případně 
simulovali nemoci, sahali po sebepoškozování, byli ochotni přinést i 
finanční oběti, jen aby uslyšeli příjemné německé slovo „Endhebung“. 
Proto se třeba v Želivci na 3. a 4. válečnou půjčku uspalo 4 627 K, na 5. a 
6. pak částka rovných 5 000 K. (pokračování v příštím vydání)

Ze záznamů 1. želiveckého kronikáře Otomara Zierise 
zpracoval František Smítka

Rybářské povolenky
Informace pro členy MO Českého rybářského svazu Zruč nad Sázavou k 

odevzdávání a výdeji povolenek na rok 2015: Řádně vyplněné úlovkové líst-
ky za rok 2014 můžete vhazovat do příslušné schránky ve Spolkovém domě, 
zaslat poštou na adresu: Český rybářský svaz, MO Zruč nad Sázavou, Pošt. 
př. 28, 285 22 Zruč nad Sázavou nebo také odevzdat v trafice na náměstí u 
p. Toušky, a to nejpozději do 10.1. 2015. Povolenky pro rok 2015 budou vydá-
vány v kanceláři místní rybářské organizace ve Spolkovém domě (1. patro). 

Výdej povolenek začíná 17.12. 2014 a bude pokračovat od 7.1. 2015 každou 
středu do 11.3. 2015 vždy od 16:30 do 18:30 hod. Zájemci vezmou s sebou 
členskou legitimaci, platný rybářský lístek, záznam o odpracovaných brigá-
dách, případně pro uplatnění slevy průkaz ZTP, studenti kopii potvrzení o 
studiu. Pokud někomu tyto výdejní termíny nevyhovují, je možné vystavit 
povolenku i v jiném termínu, po předešlé domluvě s p. Netolickým (tel. 608 
850 314). Volat možno v pracovních dnech od 18:00 do 20:00 hod.

Pro urychlení výdeje mohou členové povolenku předem objednat:
• vyplnit objednávkový formulář pro výdej povolenky (ke stažení na 

http://rybarizruc.mypage.cz) a zaslat na e-mail: netgram@seznam.cz;
• objednat telefonicky na výše uvedeném telefonním čísle;
• povolenky bude možno zakoupit na výroční členské schůzi MO ČRS 

Zruč nad Sázavou, která se bude konat  
21.2. 2015 ve 14 hod. v restauraci Na Ostrově.

ŠKOLSTVÍ

Dětský karneval

Karneval
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V měsíci listopadu nás opět navštívily školní psycholožka a klinická logo-
pedka. Rodiče a děti se na ně mohou obracet s dotazy a požádat je o radu, 
pomoc při řešení problémů týkajících se dětí. 

13. listopadu nás čekalo divadlo ve Spolkovém domě. Tentokrát nám herci 
z Agentury KK přivezli představení „Pan pohádka“, které obsahovalo dvě 
známé pohádky: Budulínek a Červená Karkulka. Jako vždy se výborně ba-
vily děti i učitelky a už teď se těšíme na jarní představení.

14. listopadu proběhla beseda z cyklu preventivních přednášek. Tentokrát 
na téma „Já a zvíře, které neznám“. Mladší děti se dočkaly promítání v ZUŠ 
v pátek 21. 11., i jim se pásmo moc líbilo.

Starší děti navštívily 25. 11. Divadlo kouzel Pavla Kožíška. Program Kou-
zelné Vánoce byl plný zábavy a překvapení. Čarovaly děti i paní učitelky.

Poslední akcí měsíce byla účast naší školky na vánočním jarmarku. Těm, 
kteří si zakoupili naše výrobky, děkujeme a přejeme, ať jim dlouho děla-
jí radost. Všem dětem, rodičům i čtenářům přejeme klidné Vánoce, hodně 
zdraví, štěstí a úspěchů v roce 2015.

Zdeňka Valíková (učitelka MŠ)

MŠ NA POHOŘÍ
http://www.ms-napohori.cz

Mikulášská nadílka
Koncem listopadu jsme se zúčastnili vánočního jarmarku, kde jsme 

rozprodávali výrobky zhotovené rodiči dětí a zaměstnanci školy. Takto zís-
kané finance využijeme k dalšímu vzdělávání dětí v mateřské škole. Plánu-
jeme nákup nových knih, didaktických pomůcek a výtvarného materiálu. 

Začátkem prosince děti netrpělivě očekávaly příchod čerta a Mikuláše. Po 
celý týden s chutí vyráběly čerty s papíru, slepovaly papírové řetězy, mal-
ovaly obrázky Mikuláše i anděla a vystřihovaly masku čerta. Opravdový 
Mikuláš s čertem zaťukal na okno školy 5. prosince ráno a paní ředitelka 
tuto dvojici pozvala dále. Mikuláš hned vyzvídal, kdo byl celý rok hodný 
a kdo trochu zlobil. Děti však více zajímal návštěvník ze samotného pekla. 
Opravdu má místo nohy kopyto? Ochotně mu zazpívaly několik písniček a 
přednesly verše o čertech. Mikuláš rozdal dětem balíčky se sladkostmi a 
rozloučil se slovy: „Tak za rok na shledanou.“

Děkujeme paní J. Šťastné a paní A. Jelínkové za cukrovinky pro děti.
Jaroslava Daňková (učitelka MŠ)

MŠ MALOSTRANSKÁ
http://www.msmalostranska.cz

Exkurze do centra Techmania

Dne 11. listopadu se žáci a žákyně 9. tříd zručské základní školy vydali 
plni očekávání vstříc novým poznatkům a natěšeni na poznávání různých 
fyzikálních pokusů do plzeňského science centra Techmania. Je to v České 
republice ojedinělý projekt, experimentální stanice pro zvídavé. Po velké 
budově Techmanie jsme se všichni rozutekli za pokusy, které nás zajímaly 
nejvíce. Mnohé z nás zaujala show předváděná přímo před námi, pokus s 
tekutým dusíkem. Byli jsme doslova okouzleni vším, co se s dusíkem dělo. 
Poté jsme navštívili další část Techmanie – planetárium. Zhlédli jsme zají-
mavý program a dozvěděli se spoustu nových informací o naší soustavě a 
celém vesmíru. Prohlédli jsme si i menší soubor dalších pokusů a zajíma-
vostí o naší galaxii. Z planetária jsme se opět vydali za dalším poznáváním 
tajů fyziky a přírodních věd. Den v centru Techmania jsme si velmi užili a 
vrátili jsme se obohaceni o spoustu nových poznatků.

Děkujeme našim učitelům za zprostředkování pěkného dne a panu Kristí-
novi za bezproblémovou cestu.

Eliška Táborská (žákyně 9. B)

Prezentace středních škol
Za účasti devíti středních odborných škol, středních odborných učilišť a 

gymnázia z Kutnohorska, Benešovska a Havlíčkobrodska proběhla ve stře-
du 3. prosince ve školní tělocvičně přehlídka středních škol. Ředitelé a vý-
chovní poradci seznámili žáky s jednotlivými studijními a učebními obory, 
vysvětlili podmínky přijímacího řízení, pozvali je na dny otevřených dveří 
a informovali o možnostech uplatnění absolventů po ukončení studia na jed-
notlivých typech škol.                 

Akce se zúčastnila Obchodní akademie Vlašim, SOŠ a SOU řemesel Kut-
ná Hora, SOŠ a SOU Vlašim, Obchodní akademie a Hotelová škola Ha-
vlíčkův Brod, Gymnázium a SOŠ Ledeč nad Sázavou, Střední zemědělská 
škola Benešov, Střední průmyslová škola Kutná Hora, Střední zemědělská 
škola Čáslav a Střední průmyslová škola Vlašim.

Roman Starý (učitel I. ZŠ) 

Zábavná odpoledne pro budoucí prvňáčky
Vážení rodiče předškoláků,
zveme Vás a Vaše budoucí prvňáčky na zábavná odpoledne do 1. tříd.
10. 2. 2015 ... Z pohádky do pohádky
• vzájemné seznámení                                                          
•  povídání o pohádkách a o knížkách
•  pohádková hádanka
•  vypravování a kreslení

pastelky s sebou  / můžete vzít i oblíbenou knížku /
17. 3. 2015 ... Hrajeme si s matematikou
• číslice a matematické představy do pěti          
• geometrické tvary a barvy       
• práce s interaktivní tabulí       
• práce s magnetickými tabulkami             
• obrázek z geometrických tvarů

nůžky, lepidlo a pastelky s sebou
7. 4. 2015 ... Psaní jako hraní
• povídání o zvířátkách                                         
• práce s interaktivní a magnetickou tabulí
• grafomotorické cviky
• poznáváme písmenka  

pastelky a měkkou tužku s sebou 
12. 5. 2015 ... Básničky nás baví
• básničky a říkanky
• cvičíme si paměť
• kreslíme obrázky
• hrajeme si s angličtinou

pastelky s sebou
2. 6. 2015 ... Cvičíme a hrajeme si
• seznámení se školní družinou
• důležité informace rodičům budoucích prvňáčků
• seznámení s tělocvičnou – hra na zvířátka

sportovní oblečení a cvičky s sebou

Program pro Vás připravily učitelky budoucích 1. tříd. Setkání proběh-
nou vždy v úterý od 15.00 hod. do 15.45 hod. Sraz vždy před hlavním 
vchodem do I. ZŠ Zruč n. S. (děti přezůvky s sebou).

ZŠ OKRUŽNÍ
http://www.zs-okruzni.cz

Základní škola v Okružní ulici vsadila na prevenci
V dubnu 2014 schválila Rada Středočeského kraje dotaci pro Základní 

školu v Okružní ulici na projekt „Prevencí se uchráním před rizikovým 
chováním“ zaměřený na problematiku prevence kriminality a rizikového 
chování. Dotace ve výši 17 575,00 Kč byla poskytnuta z rozpočtu středočes-
kého Fondu vzdělávání, sportu, volného času a primární prevence v rámci 
tematického zadání: podpora primární prevence. Projektu se zúčastnili žáci 
2. stupně a na jeho realizaci se spolupodílela o.p.s. Prostor Plus. Program 
všeobecné primární prevence probíhal ve škole formou pěti dvouhodino-
vých lekcí. 

První setkání s tématem „Jací jsme“ proběhlo v září a jeho cílem byla prá-
ce s kolektivem. Druhé a třetí setkání žáků s lektory se uskutečnilo v říjnu s 
tématy „Naše třída“ a „Pavučina vztahů“. Během čtvrté lekce s názvem „Na 
co si dát bacha“ byli žáci „testováni“ ze znalostí a povědomí o nebezpečí a 
následcích kouření či konzumaci alkoholu. Poslední dvouhodinové setkání 
s lektory o.p.s. Prostor Plus bylo věnováno „Životnímu stylu“ a zajímavým 
pohybovým aktivitám, při kterých bylo zapotřebí nejen spolupráce a zapo-
jení celé skupiny, ale i taktizování a přemýšlení. V konečném hodnocení 
došli žáci společně s lektory k jednotnému závěru – pro každého z nich byla 
setkání obohacující, každý si odnesl zajímavé zkušenosti. 

Součástí projektu primární prevence s názvem „Prevencí se uchráním 
před rizikovým chováním“ byla dvouhodinová lekce plavání určená všem 
žákům školy. Ta se uskutečnila 28. listopadu 2014 v plaveckém bazénu TJ 
Spartak Vlašim. Plné dvě vyučovací hodiny si žáci užívali vodních her 
a radovánek. Starší a zkušenější plavci mohli dál rozvíjet svoje plavecké 
umění, ti méně zdatní a začátečníci se učili základy plavání hravou formou. 
Z finančních prostředků projektu byl uhrazen pronájem bazénu a doprava 
soukromým autobusovým dopravcem.

ZŠ Okružní zapojena do městského projektu
Do projektu „Podpora čtenářské gramotnosti, logopedie, reprezentace 

školy a jiné aktivity“ zapojilo město Zruč nad Sázavou v roce 2014 i Základ-
ní školu v Okružní ulici. Z finanční dotace 30.000,00 Kč škola nakoupila 
pro žáky učebnice a pracovní sešity. Moderní texty slouží k procvičování 
dovednosti čtení a k rozvíjení čtenářské gramotnosti, která je důležitá po 
celý život. Velice si vážíme této podpory a děkujeme za ni. 

Jana Marečková (ředitelka ZŠ Okružní)

Advent ve školní družině
V neděli 30. 11. se na Zručském jarmarku děvčata a chlapci z tanečního 

kroužku Poupata (1.–3. tř.) proměnili v čertíky a pejsky a zatančili dva ta-
nečky: Popletené čertíky a Chihuahuu.

V pátek 5. 12. jsme ve ŠD netrpělivě očekávali čertíka Ferdu. Místo něj 
přijela čertice Hanka. I s ní jsme strávili příjemné mikulášské odpoledne 
plné tanečků a soutěží.

V úterý 9. 12. si děti z 1. a 2. tříd na vánočním tvoření vyrobily svícen, 
andílka, přáníčko, stromeček a ozdobily perník.

Ve čtvrtek 11. 12. přišli do tělocvičny naši kamarádi z MŠ a ZŠ, maminky, 
tatínkové, babičky a dědové na Vánoční besídku. Děti jim předvedly pásmo 
básniček, písniček, tanečků a cvičení, které nacvičily se svými vychova-
telkami.

Přejeme všem krásné a pohodové vánoční svátky.
Alena Heroutová (vedoucí vychovatelka I. ZŠ)

Kateřinská zábava
Výbor SRPDŠ při I. ZŠ ve Zruči nad Sázavou děkuje touto cestou všem 

sponzorům, kteří opakovaně podpořili jedinou akci sdružení, kterou je Ka-
teřinská zábava. Konala se dne 22. 11. 2014 na Hotelu Baťov. Zábava měla 
dobrou účast, což je fakt, který svědčí o tom, že lidé na tuto akci rádi jdou. 
Připravena byla i bohatá tombola a to hlavně díky našim sponzorům. Výtě-
žek z celé této akce je věnován na účel SRPDŠ. Z těchto prostředků je pak 
hrazena doprava na lyžařské kurzy, exkurze, výlety, kulturní využití dětí, 
odměny pro nejlepší žáky, sportovní akce …

Ještě jednou tedy děkuji moc všem, kteří tuto akci podpořili.
Jana Koubská (výbor SRPDŠ)

Mikulášská diskotéka s čerticí Hankou

Vánoční tvoření

Každý měsíc oslavuje Fanda team s klienty Centrinu jejich narozeniny a svátky.

Navštivte webové stránky města 

www.mesto-zruc.cz
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SDRUŽENÍ RODÁKŮ A PŘÁTEL ZRUČE
http://www.zrucstirodaci.cz

Klub panenek ČR pořádal akci nazvanou „Čekání na Vánoce“. Připraveno 
bylo několik technik, kterými si mohly hlavně děti vytvořit nějakou vánoční 
dekoraci. Největší zájem byl o výrobu netradičního adventního věnečku ze 
zbytků barevných pletacích přízí. Děti, ale i dospělé, to velmi bavilo a všem 
se dílo podařilo. Co věneček, to originál a všichni měli ze svého výtvoru 
radost.

Akce začala ve středu, tvořilo se každé odpoledne až do pátku. V sobotu 
dopoledne přijelo do Zruče několik členek Klubu panenek z celé ČR. Byla 
tu členka ze Šumavy a dvě dokonce až z Frýdku-Místku. Každá z nich při-
vezla nový nápad, a tak v příjemné atmosféře vznikala další díla, například 
korálkový náramek. Kdo přišel, rozhodně nelitoval.                 

Čtyřdenní snažení bylo zakončeno nádherným koncertem, jehož pořada-
telem bylo OS Rodáků ve spolupráci s Klubem panenek ČR. Počtvrté už 
v čase adventním přijel do Zruče Richard Pachman s Ditou Hořínkovou. 
Koncert byl uveden, tak jako vždy, krátkým povídáním ze zručské historie. 
Překvapením bylo překrásné zimní taneční vystoupení Klárky, při němž 
nikdo ani nedýchal. No, a koncert, tak jako každoročně, úžasný. Myslím, že 
nebudu lhát, když řeknu, že nejen mě dostala píseň zazpívaná v originále – v 
hebrejštině, která mohla ve Zruči zaznít naposledy tak před více než 72 lety. 
Co k tomu dodat! Dojetí se střídalo s humorem, zvláště tehdy, když paní 
Dita vyprávěla o své roli „šmejda“ v seriálu Doktoři z Počátků.

Jediným stínem na celém večeru byl příjezd pana Pachmana do Zruče. 
Zatímco všude po svých turné je mile přijímán, u nás ve Zruči měl incident 
hned na parkovišti, když si dovolil, tak jak má právo, zastavit na volném 
místě vyhrazeném pro invalidy. Pán, který se na něho obořil, je pravděpo-
dobně přesvědčen, že ten, kdo parkuje na značce invalidy s vozíkem, musí 
být zákonitě na vozíku. Richard Pachman je velice milý, hezký, inteligentní 
člověk, zdravě vypadající. O svém těžkém postižení pána nepřesvědčoval, 
odjel přeparkovat jinam. Zatímco pán mohl být spokojen, že místo vyhraze-
né pro invalidy zůstalo celý večer prázdné, Richard Pachman se trápil tím, 
že pán asi potřeboval teplou lidskou komunikaci, kterou mu vzhledem k 
času už nemohl dopřát. Jak jsem uvedla, je to mladý člověk, který si, právě 
kvůli svému postižení, uvědomil hodnoty života a lidi kolem sebe vnímá s 
láskou.

Jiřina Janatová

-------------------------------------------------------------------------------------
Občanské sdružení Rodáků a přátel Zruče nad Sázavou a okolí přeje všem 

krásné a klidné Vánoce a hodně zdraví a štěstí do nového roku.
A ujišťuje všechny své příznivce, že se nadále bude prezentovat nejméně 

tak, jako doposud. V letošním roce to byly zejména akce: pietní akt u Pa-
mátníku – pocta obětem 1. světové války, výstava „Proč mámy pláčou“ a 
koncert Richarda Pachmana. Koncertem, v němž mimo jiné zazněla píseň 
v hebrejštině – jazyku, který byl mateřštinou zručské židovské komunity, 
která se stala obětí holocaustu, naše letošní aktivity sice končí, ale už nyní je 
vypracován zajímavý plán na rok 2015.  Tak nám zachovejte přízeň, budeme 
se těšit na shledanou.

 Jiřina Janatová (představenstvo sdružení Rodáků)

KULTURA, SPOLEČNOST
SPOLEČENSKÁ  

KRONIKA
Blahopřání
Blahopřejeme našim spolu-

občanům, kteří v měsíci pro-
sinci oslavili narozeniny, jme-
novitě pak těmto: Miloslavě 
Havlové, Miladě Říhové, Evě 
Linhartové, Marii Šabatové, 
Zdeňku Šimkovi, Jitce Zbo-
řilové, Pavlu Michalicovi, Evě 
Drudíkové, Zdeňce Vilimov-
ské, Josefu Čarkovi, Janu Ku-
drnovi, Boženě Matoušové, 
Drahoslavě Lichorobiecové, 
Boženě Blažejovské, Miladě 
Makešové, Elišce Matějkové, 
Zdeňku Karbanovi, Miladě 
Čermákové, Marii Nácovské.

Dne 5. prosince 2014 
oslavila paní Jitka Zboři-
lová své devadesátiny. Na 
MěÚ byla slavnostně při-
vítána starostou města.  
Srdečně blahopřejeme a pře-
jeme hodně zdraví a elánu do 
dalších let.

Výše jmenovaným i všem 
ostatním oslavencům přejeme 
hodně zdraví, štěstí a pohody 
do dalších let.

Poděkování
Za milé posezení, blahopřá-

ní a dárky k mé devadesátileté 
životní pouti srdečně děkuji 
Městskému úřadu, Sboru pro 
občanské záležitosti, všem 
přátelům a známým. Jitka 
Zbořilová.

Děkuji MÚ a SPOZ ve Zru-
či nad Sázavou za přání k 
mým narozeninám. Též dě-
kuji všem, kteří mi přišli přát, 
„Životu 90“ a celé své rodině. 
Marie Pajerová.

Děkuji Městskému úřadu a 
Sboru pro občanské záleži-
tosti i panu Frant. Smítkovi za 
dárek a blahopřání k naroze-
ninám. František Lebeda

Vzpomínka
Dne 15. 1. uplynou tři roky, 

co nás opustil můj drahý ta-
tínek, pan JOSEF MACHÁ-
ČEK ze Zruče nad Sázavou. 
Kdo jste jej znali a měli rádi, 
věnujte mu, prosím, tichou 
vzpomínku. Všem, kteří s 
námi vzpomenou, děkuje dce-
ra Ilona s rodinou.

Dne 31. prosince vzpome-
neme 10. výročí úmrtí pana 
ANTONÍNA KOVAŘÍKA a 
2. ledna by se dožila 93. let 
paní MARIE KOVAŘÍKO-
VÁ. S láskou vzpomínají děti 
s rodinami. Děkujeme všem, 
kteří vzpomenou s námi.

 ■ Koupím motocykl JAWA ČZ, 
kývačka, panelka, pérák, JA-
WETA, stadion, pařez apod. 
Možno i díly a vraky i jiných 
značek. Děkuji za nabídky. 
Tel.: 777 589 258.

 ■ Pronajmu byt 5+1 /158 m2/ v 
rodinném domě, samostatný 
vchod. K bytu náleží zahrada 
/486 m2/. Cena 7500 Kč + po-
platky. Zruč nad Sázavou. Tel: 
775 316 729.

 ■ Prodám dům: dva samostatné 
byty 5+1 a 1+1, obytná plocha 
198 m2, pozemek 486 m2. Po 
částečné rekonstrukci – plyn, 
podlahy, okna, elektro. Klidné 
místo. Kontakt na majitele 775 
316 729. Realitky nevolat!!!

 ■ Hledám podnájem menšího 
bytu, chaty, nebo části rodin-
ného domku ve Zruči n/S a 
blízkém okolí. K příležitostné-
mu užívání. Tel: 606 731 568.

 ■ Prodám elektrická akumulační 
kamna AD 45 RB včetně poko-
jového termostatu. Cena 1 500 
Kč. Tel: 721 053 533.

 ■ Nabízím malá kamínka vhod-
ná do chatky i kuchyňky. Pěk-
ně hřejí. Délka 54 cm, šířka 39 
cm, výška 60 cm. Zn. za bab-
ku! Tel.: 734 265 606.

 ■ Oční ambulance ve Zruči n/S 
přijme zdravotní sestru na 0,2 
pracovního úvazku, to je pon-
dělí, 8:00–16:00h. Práce s pří-
stroji, PC, nutná návštěva v or-
dinaci. Kontakt MUDr. Fuchs 
603 155 056.

 ■ Pronajmu byt 2+1 ve Zruči nad 
Sázavou, Na Pohoří. Částečně 
zařízený. Tel: 606 956 035.

 ■ Pronajmu byt 3+1 v sadu Míru 
ve Zruči nad Sázavou. Tel: 728 
876 811.

Cena řádkového inzerátu ve 
Zručských novinách ... 50 Kč, 
tučně +25 Kč (250 znaků). Příjem 
inzerce: Mgr. Martina Fialová, 
MěÚ odbor kultury, školství a 
sportu, tel. 327 531 194 nebo in-
focentrum.
UPOZORNĚNÍ: Úhrada řádko-
vé inzerce je možná pouze hotově 
zároveň s podáním inzerátu v in-
focentru nebo v pokladně MěÚ .

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Sportovní akce:
06.12.2014 ... volejbal: Zruč - 
Benešov (ženy, 9.00 a 13.00, 
sportovní hala)

01.01.2015 ... volejbal: Velká 
cena Zruče nad Sázavou (9.00, 
turnaj muži, SH)

03.01.2015 ... volejbal: Turnaj 
mužů (9.00-17.00, SH)

04.01.2015 ... kopaná: Turnaj v 
kopané starší přípravka (9.00-
17.00, SH)

10.01.2015 ... kopaná: Turnaj 
(Přípravka, 8.00-16.00, SH)

11.01.2015 ... florbal: Turnaj 
(FCB Kolín, junioři 8.00-18.00, 
SH)

17.01.2015 ... volejbal: Zruč - 
Suchdol (KP 1 ženy, 10.00 a 
13.00, SH)

17.01.2015 ... florbal: Olympia 
Kutná Hora A (17.00-20.00, SH)

18.01.2015 ... florbal: Olympia 
Kutná Hora A (10.00-13.00, SH)

24.01.2015 ... volejbal: Zručské v 
amatérská volejbalová liga (9.00-
15.00, SH)

25.01.2015 ... kopaná: Starší 
přípravka (8.00-16.00, SH)

31.01.2015 ... házená: Turnaj 
(muži, 8.00-16.00, SH)

Rozhovor s novým zastupitelem  
Ing. Leošem Fialou

(pokračování ze str. 1)
Ve volebním programu se zavazujete k důsledné inventarizaci movité-

ho a nemovitého majetku města? Jak to chcete konkrétně splnit?
Nijak. Nemáme k tomu od občanů mandát. S kolegou Mgr. Romanem Fle-

kem jsme členy kontrolního výboru, tak snad pouze trochu touto formou 
budeme moci něco málo vykonat.

Chystáte besedu s občany o aktuálních problémech jednotlivých částí 
města, kterou avizujete v předvolebním programu? Jaké problémy jsou 
podle vás ty nejpalčivější?

V nejbližší době žádnou besedu nechystáme. Není na to vhodná předvá-
noční doba a od voleb ještě uplynulo málo času na jakékoliv hodnocení. 
Kromě dalších akcí chystáme na 1. máje II. jarní zlatou zručskou mölkku, v 
létě budeme opakovat štafetový maratón. Přijďte si zasportovat. 

Je jistě zajímavá vaše myšlenka záchrany budovy zastávky ČD, ve kte-
ré by podle vás mohlo sídlit například muzeum Posázavského pacifiku. 
Nebude těch muzeí na tak malé město už příliš, když k zámku, Králov-
ství panenek a expozici Od verpánku k Baťovi nám příští rok přibydou 
další tři expozice? Už jste o nové expozici s někým jednali? S jakými 
výsledky? Jak byste na toto muzeum chtěli sehnat potřebné finanční 
prostředky? 

Myslíte si, že je tedy lepší nechat budovu zastávky totálně zchátrat. Já jsem 
naopak přesvědčen, že jí postupně zachráníme. 

Pan starosta již úvodní jednání s ČD vedl. Uvidíme. Líbilo by se mi, kdyby 
čistá zrekonstruovaná zastávka připomínala film Lásky jedné plavovlásky. 
Úplně jasně vidím na zdech černobílé dobové fotografie z filmu, zachycující 
zejména účinkující zručské občany, nejenom pana Kolba… A místo jízde-
nek může usměvavá paní průvodčí v uniformě prodávat suvenýry, zručské 
pivečko a dobré párky… 

No a finance? Na různé ostatní smysluplné projekty jako jsou hřiště pro 
seniory a rozhledna je jich dost, tak se určitě ještě nějaké časem někde na-
jdou. Třeba v Bruselu na unii.:-)

O chybějící možnosti koupání se mluví ve Zruči už velmi dlouho. Vy 
jste si dali splnění tohoto požadavku do volebního programu? Jak toho 
chcete docílit?

Vy se mě neustále ptáte, jako kdybych poslední volby vyhrál. Já nejsem 
starosta, ani člen rady. Mně by pro začátek stačilo vybagrovat kus řeky, 
trochu zkulturnit břehy a přístup, písek nasypat na pláž třeba v zátočině, 
postavit tam mobilní WC, kiosek, a už si kupuji plavky. Tento způsob léta 
by se mi zdál vhodný. No a půjčovna loděk s logem Za Zruč veselejší toto 
velkolepé letní dílo jenom dokoná. Spíš si ale myslím, že řešení koupání si 
za čtyři roky všechny kandidující uskupení dají znovu do svých volebních 
programů.

Na závěr se přenesme trochu do budoucnosti – za čtyři roky vám skon-
čí mandát v zastupitelstvu. Když se ohlédnete zpět, co byste v našem 
městě chtěl vidět, aby jste si mohl říct, že ty čtyři roky práce stály za to?

Mandát mi sotva začal a Vy už mluvíte o jeho konci. Důležité je, aby byli 
všichni čtenáři Zručských novin zdraví a mohli si moje zhodnocení přečíst 
i za čtyři roky. Ale rychlou vizi Vám řeknu – potřebuji očního lékaře, a ten 
jezdí jenom v pondělí, když jsem v práci. Takže zaprvé zlepšení lékařské 
péče. Vzhled obou náměstí – to za druhé. Zatím hrůza. 

O koupání a zastávce jsme mluvili, první městský pivovar jsem lehce na-
stínil – to by mohlo být za třetí. No a v neposlední řadě – mám půlroční 
vnučku, mohla by, a nejenom ona, třeba chodit do střední školy ve Zruči… 
To ale bude potřeba těch mandátů víc. 

Děkuji Vám za poněkud záludné otázky. Ať se Vám daří.
Děkuji za rozhovor

Martina Fialová (MěÚ, vedoucí odboru kultury, školství a sportu)

KLUB PANENKY ČR
http://www.klubpanenkycr.cz

SPOLKOVÝ DŮM 
http://www.mesto-zruc.cz/mesto/spolkovy-dum/

KINO VE SPOLKOVÉM DOMĚ
Ve středu 10. prosince se ve Spolkovém domě uskutečnilo první setkání 

příznivců filmového plátna. Sešlo se zde přes třicet diváků a ještě před sa-
motným promítáním předfilmu „Vteřiny roku 1960 ve Zruči nad Sázavou“ a 
celovečerního filmu „Tichá bolest“ režiséra Martina Hollého ml., byl promí-
tací sál ponořen do diskuze ohledně rodícího se filmového klubu a provozu 
nově vzniklého kina ve Zruči. Zazněly zde návrhy, postřehy a připomínky 
k výběru filmů pro další promítání, jak často se scházet a kdy. Z diskuze 
vyplynulo, že vyhovující den pro setkávání je středa, vždy od 18.30 hodin 
s tím, že od 17.30 hodin bude otevřena filmová kavárnička přímo v promí-
tacím sále, s možností malého občerstvení. Filmová středa by byla vždy 1x 
v měsíci. Jeden z dalších návrhů byl, zda by byla možnost promítnout od 
jednoho režiséra více filmů. 

Přicházíme tedy s nabídkou dalších filmů p. režiséra Martina Hollého ml.:
1. „Sůl nad zlato“ – pohádkové drama, hrané ve slovenském jazyce 

(Hrají: L. Šafránková, J. Kukura, L. Chudík a další)
2. „Noční jezdci“ – dobrodr. drama z období dramatických let založení ČR 

(Hrají: R. Brzobohatý, M. Dočolomanský, P. Čepek, P. Zedníček a další)
3. „Signum laudis“ – válečné psychologické drama z 1. světové války 

(Hrají: I. Prachař, R. Lukavský, J. Kodet, L. Frej, P. Zedníček a další)
O film, o který budete mít největší zájem z této aktuální nabídky, bude 

promítán 14. ledna 2015. Pokud Vás filmová nabídka zaujala – neváhejte a 
kontaktujte nás, a to nejdéle do pátku 9. ledna 2015.

Děkujeme a těšíme se na spolupráci při vytváření dalšího filmového re-
pertoáru a rozvoje filmového klubu.  

Přejeme Vám příjemné a pohodové prožití adventu a vánočních svátků a 
těšíme se na společně s Vámi strávené chvíle u filmového plátna.

Marcela Černá (manažerka Spolkového domu)

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
http://www.mesto-zruc.cz/mesto/mestska-knihovna/

Městská knihovna a OKŠS ve Zruči nad Sázavou Vás zvou na besedu

Ze srdce Evropy do Santiaga de Compostela  
aneb pěšky z České republiky až k oceánu na západ Španělska

13. ledna 2015 od 18 hodin
Uvádíme besedu Patrika Kotrby o téměř dvouleté pěší cestě Evropou z 

Čech až do světoznámého poutního místa Santiaga de Compostela. Několik 
let žil na cestě, v různých místech Španělska, z nichž převážně v Katalán-
sku a právě Santiagu. Šel celkově 7 tisíc kilometrů údolími Alp, po italské 
Riviéře, Azurovým pobřežím a Costou Bravou do Barcelony, poté nízkými 
Pyrenejemi, za nimiž se napojil na hlavní francouzskou cestu k oceánu, na 
středověký konec světa.

Z tohoto místa volil později také různá výchozí místa po Španělsku. Sevi-
llu, San Sebastian, Tui, Roncesvalles. Po cestě se živil hraním na kytaru, z 
čehož autorské písně i texty na besedě zazní jak v češtině, tak v angličtině 
i španělštině.

• Spolkový dům ve Zruči nad Sázavou, zasedací místnost, 2. patro
• Vstupné: 20 Kč

Všichni jste srdečně zváni!                                                   

Webové stránky města

------------------------------- 
www.mesto-zruc.cz
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Zručský stolní tenis na vzestupu

Stolní tenis ve Zruči překonal další metu. Ligovou premiéru a základnu 
čítající přes 60 členů. Ročník 2014/15 připravil fanouškům a členům svého 
oddílu novinky v podobě postupu prvních dvou celků, A-týmu dokonce do 
celostátní soutěže! Členská základna stolních tenistů se navýšila nad metu 
60 členů a kroužek mládeže začalo v září navštěvovat 15 mladíků, a to vše 
za pomoci města Zruč nad Sázavou, Tennisline a RABBIT Trhový Štěpánov 
a.s. Zveme tímto všechny fanoušky sportu na domácí ligové zápasy, webo-
vé stránky www.skczruc.xf.cz a zejména TURNAJ NEREGISTROVA-
NÝCH, který se uskuteční v pondělí 29.12.2014 odpoledne ve Spolkovém 
domě.

Třetiligový nováček Tennisline bojuje v záchranářské misi!
Poprvé v historii zručského stolního tenisu se v našem městě usadila celo-

státní 3. liga stolního tenisu. Po postupu SKC do národní soutěže se k týmu 
přidal i trenér mládežnického střediska ve Vlašimi a bývalý extraligový 
hráč, Daniel Miffek. Ten se v prvních kolech v sestavě A-týmu předvedl 
hned několikrát a byl u všech třech vítězství i jedné remízy.

Pracovní povinnosti Zruči zatím brání v posunu do klidnějších vod tabul-
ky, ale navzdory tomu již dokázala zvítězit v Pardubicích, Ústí nad Orlicí 
a ve Spolkovém domě zdolat Jihlavu a remizovat s mladým celkem Sokola 
Hradce Králové C.

Úspěšnost hráčů A-týmu (výhry:prohry): Miffek Daniel 15:2, Herout 
František 19:10, Škopek Pavel 13:15, Nevřela Daniel 5:8 a Uher Petr 5:15. 
Aktuálně se zručský tým drží na 9. místě z celkových 12.

Kutnohorské derby odstartovalo 
vzestup B-týmu!

Dalším nováčkem ve své skupině 
je B-tým, který loni postoupil do 
krajské soutěže I. třídy. Hráči se v 
začátku sezóny trápili a dlouho če-
kali na body. V listopadu však doká-
zali překvapit v Kutné Hoře domácí 
Sokol a po výhře v Kosmonosech 
plánují útok na osmou příčku tabul-
ky.

Úspěšnost hráčů: Herout Franti-
šek 3:0, Herout Tomáš 11:10, Bleha 
Lukáš 10:16, Jandejsek Pavel 10:18, 
Kučera Lukáš 6:15.

SKC Zruč vysílá do bojů hned 
pět celků v mužských soutěžích.

Vedle zmíněných dvou mančaftů 
startuje letos v týmových soutě-
žích mužů další tři. Céčko bojuje o 
udržení v krajské soutěži II. třídy a 
za pomoci Pavla Jandejska, Libora 
Budjače a Jiřího Kamarýta zvýšilo 
své šance z minima. Aktuálně se 
pohybují na posledním 12. místě, 
ovšem s přímým kontaktem na je-
denácté. 

V regionální soutěží mužů II. třídy 
startuje stejně jako v minulé sezó-
ně D-tým pod vedením Miroslava 
Friše, který spolu se Zdeňkem Jan-
dejskem, Václavem Heroutem, Da-
videm Limberkem a Jiřím Duškem 
útočí na nejvyšší příčky tabulky. 

Velikým nováčkem je E-tým, 
který je složen převážně z hráčů 
kroužku mládeže, a sice Jaroslav 
Beznoska ml., Jan Procházka, Šárka 
Menšíková, Jakub Maxa, Ladislav 
Dolejš a Radim Hudcov. V listopadu 
si dokonce připsali první vítězství 
proti Zbraslavicím C.

Mladší žáci na prvním, Jaroslav 
Beznoska zatím na třetím místě 
regionu!

Kroužek stolního tenisu již čítá 
zmíněných třináct přihlášených 
a stabilně trénujících mladíků. Ti 
nejlepší z nich již mají za sebou 
dva turnaje regionálního poháru. 
Na prvním z nich se Jaroslav Bez-
noska ml. umístil na třetím místě 
a toto průběžné umístění si drží i 
po druhém turnaji. Ze začínajících 
mladíků se aktuálně největšímu po-
sunu těší Aleš Kokstein. Před mlá-
dežníky je nabitá termínová listina 
jak ke konci roku 2014, tak na první 
půl rok 2015.

František Herout

SPORT   
STOLNÍ TENIS

http://skczruc.xf.cz 
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VOLNÉ  PRACOVNÍ  POZICE 
 
 

Operátor výroby 
Operátor skladu 
Technik kvality 

Specialista kvality 
Technolog výroby 
Servisní technik 

 
Podrobnější informace naleznete na www.asmo.cz 
Vyplněný dotazník pro uchazeče (ke stažení na internetu), 
případně svůj životopis, zasílejte na personální oddělení nebo  
na e-mail: prace@asmo.cz. Tel. kontakt: 327 533 722-3 
 

ASMO Czech s.r.o. 

Tým mládeže, horní řada zleva: Šárka Menšíková, Jakub Maxa, Jan Pro-
cházka, Radim Hudcov, Jaroslav Beznoska ml., trenér František Herout. 
Horní řada zleva: Matyáš Sůva, Aleš Kokstein, Daniel Procházka, Lukáš 
Petržílka, Ladislav Dolejš, David Smítka, (chybí Jan a Pavel Pinsnerové).


